
Protokół Nr XXXV/2014

 z Sesji Rady Gminy Popów odbytej w dniu 28 sierpnia 2014 roku w sali konferencyjnej 
Urzędu Gminy Popów, Zawady ul.Częstochowska 6

W sesji uczestniczą:
Radni wg załączonej listy obecności
Sołtysi wg załączonej listy obecności – Nieobecni / Idzikowski Mirosław
Wójt Gminy – Bolesław Świtała
Sekretarz Gminy – Ewa Kardas – Bernaś
Skarbnik Gminy – Paweł Hanus
Starosta Kłobucki - Roman Minkina
Radny Powiatowy – Piotr Derejczyk
Redaktor Gazety Kłobuckiej – Jarosław Jędrysiak
Redaktorzy gazety Kulisy Powiatu Kłobuckiego
Pracownicy Urzędu Gminy – Marcin Zomerfeld/ Wojciech Konieczny/ Krzysztof Moczek
Dyrektorzy Zespołów Szkolno – Przedszkolnych
Dyrektor Gimnazjum w Zawadach
Dyrektor Przedszkola w Zawadach
Radca Prawny Anna Banaś
Porządek Sesji :

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad sesji.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej
6. 75 rocznica utworzenia Polskiego Państwa Podziemnego
7. Informacja o wykonaniu planu finansowego Instytucji Kultury
8. Informacja o przebiegu wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego za I 

półrocze 2014.
9. Informacja o wykonaniu zadań inwestycyjnych za I półrocze 2014
10. Informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej
11. Informacja z przygotowania placówek oświatowych na rok szkolny 2014/2015.
12. Dyskusja.
13. Interpelacje i zapytania radnych
14. Zapytania sołtysów i mieszkańców
15. Podjęcie uchwał w sprawie:

- zmian w budżecie gminy 
- zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2014 – 2024
- zaciągnięcie pożyczki z BGK
- zmian uchwały nr 125/XVI/2012 Rady Gminy Popów z dnia 28.06.2012r w sprawie  
podziału Gminy Popów na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic , numerów i 
liczby radnych wybieranych w każdym okręgu
- zamiany działek w Kamieńszczyźnie pod budowę kanalizacji.
- zamiany działek w Zawadach pod budowę kanalizacji

       16. Zamknięcie obrad XXXV sesji Rady Gminy Popów
Ad.1 Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska otwiera XXXV sesję Rady Gminy.



Wypowiada słowa „ Otwieram XXXV Sesję Rady Gminy Popów. Stwierdzam, że obrady 
sesji są prawomocne, gdyż biorą w nich udział wszyscy radni. Wita radnych , sołtysów i 
zaproszonych gości.

Ad.2 Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska przedstawia proponowany porządek obrad 
Sesji. Wójt Gminy Popów Bolesław Świtała wnosi wniosek o wycofanie trzech uchwał:

- zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2014 – 2024
- zaciągnięcie pożyczki z BGK
Powód : Brak podpisanego porozumienia z Urzędem Marszałkowskim
- zamiany działek w Kamieńszczyźnie pod budowę kanalizacji.

Oraz dopisanie do porządku obrad uchwały w sprawie : uchylenia Uchwały Nr 
234/XXXI/2014 Rady Gminy Popów z dnia 28 czerwca 2014 roku o wyrażeniu zgody na 
wyodrębnienie w budżecie Gminy Popów na 2015 rok funduszu sołeckiego. 
Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska poddaje porządek sesji po zgłoszeniu uwag pod 
głosowanie.

Wszyscy Radni jednogłośnie wyrazili zgodę na przyjęcie porządku obrad sesji.

Porządek sesji przedstawia się następująco:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad sesji.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej
6. 75 rocznica utworzenia Polskiego Państwa Podziemnego
7. Informacja o wykonaniu planu finansowego Instytucji Kultury
8. Informacja o przebiegu wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego za I 

półrocze 2014.
9. Informacja o wykonaniu zadań inwestycyjnych za I półrocze 2014
10. Informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej
11. Informacja z przygotowania placówek oświatowych na rok szkolny 2014/2015.
12. Dyskusja.
13. Interpelacje i zapytania radnych
14. Zapytania sołtysów i mieszkańców
15. Podjęcie uchwał w sprawie:

- zmian w budżecie gminy 
- zmian uchwały nr 125/XVI/2012 Rady Gminy Popów z dnia 28.06.2012r w sprawie  
podziału Gminy Popów na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic , numerów i 
liczby radnych wybieranych w każdym okręgu
- zamiany działek w Zawadach pod budowę kanalizacji
-uchylenia Uchwały Nr 234/XXXI/2014 Rady Gminy Popów z dnia 28 czerwca 2014 
roku o wyrażeniu zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Popów na 2015 rok 
funduszu sołeckiego. 

    16. Zamknięcie obrad XXXV sesji Rady Gminy Popów

Ad.3  Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska pyta czy protokół z poprzedniej sesji 
przyjmujemy bez czytania. Radny Macherzyński Józef zapoznał się z treścią protokołu z 
poprzedniej sesji i proponuje, aby przyjąć protokół z poprzedniej sesji bez czytania.



Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska poddaje protokół poprzedniej sesji pod 
głosowanie, Wszyscy Radni jednogłośnie głosują za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji 
bez czytania.

Ad.4 
Do Komisji Uchwał i Wniosków Radni zgłaszają:

1. Macherzyński Józef 
2. Wróż Henryk
3. Żurawska Teresa

Zgłoszeni radni wyrażają zgodę na pracę w komisji.
Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska poddaje skład komisji pod głosowanie.
Wszyscy radni jednogłośnie głosują za składem komisji uchwał i wniosków.

Ad.5  Sprawozdanie z działalności między sesyjnej składa Wójt Gminy Bolesław Świtała.
Wójt Gminy zabierając głos powitał redaktorów z nowej gazety „Kulisy Powiatu 
Kłobuckiego”
Zaznaczył że doszła jeszcze jedna redakcja opisująca życie naszego powiatu.
Następnie pokródce omówił swoją działalność między sesjami :

1. Wójt przedstawił sprawę przejścia przez rzekę Wartę w miejscowości Lelity.
Mimo rozmów i negocjacji z cementownią „Warta” nt. wspólnego remontu przejścia, 
cementownia odmówiła współpracy. 
Pan Kmita Henryk wykupił teren w Lelitach i zajął się remontem kładki. W chwili 
obecnej teren ten został udrożniony i można przechodzić już na drugi brzeg.
Oprócz tego przygotowuje dokumentację na zaporę rzeczną w sprawie budowy 
elektrowni rzecznej.

2. 10 lipca Wójt spotkał się z delegacją Politechniki Częstochowskiej z Wydziału 
Zarządzania 

3. 14 lipca odbyło się spotkanie z firmą , która wykonywała termomodernizację budynku
urzędu gminy w sprawie usunięcia usterek 

4. 18 lipca spotkanie z Proboszczem Parafii Wąsosz w sprawie Gminnych Dożynek
5. Spotkanie z Panią Drożyńską i Panem Zymkiem w sprawie projektu 

zagospodarowania skrzyżowania w Zawadach ( budowa ronda). Przewidziane są 
środki z UE na drogę 491. Wójt przewiduje że projekt powinien zostać ukończony do 
2020 roku.

6. 26 lipca udzielono ślubu młodej parze poza lokalem Urzędu Stanu Cywilnego.
7. 5 sierpień zwołanie XXXV sesji Rady Gminy i ustalenie porządku obrad.
8. W sierpniu Posiedzenie Zarządu Powiatowego OSP w Kłobucku na którym omówiono

sprawy przygotowania do nadania sztandaru Zarządowi Powiatowemu OSP. 
9. 17 sierpnia pracownicy gminy uczestniczyli w dożynkach w innych gminach  naszego 

powiatu.
10. Wójt złożył wniosek do programu obszarów wiejskich na zagospodarowanie terenu 

wokół remizy OSP w Rębielicach Królewskich
11. Przedstawienie etapu budowy przystani kajakowej w Popowie

Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska zaproponował przeniesienie pkt 6. po przerwie.

Ad 7, 8  Radny Macherzyński Józef informuje że punkty te dotyczące omówienia 
sprawozdania z realizacji budżetu gminy i jednostki kultury za I półrocze 2014 roku zostały 



szczegółowo omówione na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy w dniu 26 sierpnia 
2014 roku w związku z czym prosi o nie omawianie tych tematów po raz drugi.
Wszyscy Radni poparli wniosek Radnego Macherzyńskiego Józefa. 

Ad 9. Głos zabiera Wójt Gminy Popów i informuje o wykonanych zadaniach inwestycyjnych 
za I półrocze.

1. Zakończenie budowy kanalizacji w Zawadach
2. Zakończono budowę przepompowni w Zawadach. Przepompownia ta nie została 

oddana do użytku z uwagi na brak zasilania , które niebawem zostanie podłączone
3. Modernizacja gminnej biblioteki , (zainstalowano nowe komputery)
4. Zagospodarowanie terenu ulicy Spokojnej nad rzeką Liswartą
5. Budowa kanalizacji sanitarnej Zawady – Kamieńszczyzna , zakończenie przewidziane

w okolicach kwietnia 2015r.

Ad 10. Głos zabiera Skarbnik Gminy Paweł Hanus

Wieloletnia prognoza finansowa gminy Popów na lata 2014 – 2024 uchwalona została 
w dniu 31 grudnia 2013 roku Uchwałą 225/XXX/2013 r.

Pierwsza zmiana polegająca na uwzględnieniu w Wieloletniej Prognozie Finansowej zmian 
które nastąpiły do 27.02.2014 została wprowadzona Uchwałą Nr 232/XXX/2014r. z dnia 27 
lutego 2014 r. W roku 2014 zwiększone zostały dochody bieżące o 165.931,00 zł,
wydatki bieżące o 104.931,00 zł , wydatki majątkowe o 61.000,00 zł. W roku 2015 
zmniejszone zostały wydatki bieżące o 0,21 zł , spłaty rat pożyczek o 0,21 zł. Kwota długu 
spadła również o tą kwotę. W roku 2014 kwota przypadających ustawowych wyłączeń 
określonych w art.243 ust. 3 ufp zmniejszyła się o 41.866.84 zł.

W Uchwale 238/XXXII/2014 z dnia 27 marca 2013 r. nastąpiło uwzględnienie w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej zmian w budżecie dokonanych do dnia podjęcia uchwały 
oraz zwiększenia w prognozie rok 2015 dochodów majątkowych o 400.000,00 zł. , wydatków
majątkowych  1.204.940,21 zł. , zmniejszenia środków na obsługę długu o 1.000,00zł. W 
latach następnych również spadły prognozowane wydatki majątkowe. W roku 2016 będzie to 
39.715,02 zł , w latach 2017 – 2023 r. 100.000,00 zł a w roku 2024 – 44.655,23 zł. Zmieniło 
w całym okresie 2015 – 2024 wyniki budżetu. Prognozowane nadwyżki przeznaczone w 
całości będą na spłatę wcześniej zaciągniętych pożyczek.

W Uchwale 254/XXXIV/2014 z dnia 26 czerwca 2014 r. w prognozie wydatków 
objętych limitem z art. 226 ust.3 pkt 4 na rok 2014 nastąpiło zmniejszenie o 956.699,00 zł ,w 
roku 2015 zwiększenie o 356.699,00 zł. W prognozie wydatków na obsługę długu w roku 
2015 nastąpiło zmniejszenie o 8.000,00 zł a w roku 2016 o 5.000,00 zł. Dostosowano również
Wieloletnią Prognozę Finansową do zmian w budżecie , które nastąpiły do 27.06.2014 r.

Ad.11 Informacja z przygotowań Gminnego Zespołu Szkolno – Przedszkolnego nr 1 w 
Popowie do inauguracji roku szkolnego 2014 / 2015. (Głos zabiera Dyrektor szkoły 
podstawowej w Popowie Pan Andrzej Zatoń).

1. Opis szkoły :
Gminny Zespół Szkolno – Przedszkolny nr 1 w Popowie utworzony Uchwałą Rady 

Gminy w Popowie nr 96/XII/2000 z dnia 28 lutego 2000r. składa się z sześcioletniej 



Szkoły Podstawowej im. Jana Długosza w POPOWIE oraz Przedszkola nr 1 w Popowie. 
Placówka jest prowadzona i finansowana przez samorząd gminy Popów.

W roku szkolnym 2014/2015 nauczanie w szkole podstawowej odbywać się będzie na 
jedną zmianę , w godzinach od 8:00 do 12:35 w poniedziałki, wtorki i piątki oraz od 8:00 
do 13:30 w środy i czwartki. Przedszkole jest czynne od 1 września 2014r. do 30 czerwca 
2015 r. przez 8 godzin dziennie w godzinach od 7:30 do 15:30.

2. Zakres działania :
Do Szkoły Podstawowej im. Jana Długosza w Popowie będzie prawdopodobnie

        uczęszczało 159 uczniów w 7 oddziałach. Średnio na oddział przypadnie 20 uczniów.
Przedszkole w roku szkolnym 2014 / 2015 będzie się składało z dwóch oddziałów:

        - jeden z pięcio i sześciolatków
        - oraz oddziału z dzieci młodszych – obecnie jest zapisanych 49 dzieci. 
     

3. Zasoby kadrowe:
W roku szkolnym 2014/2015 będzie pracowało 16 nauczycieli, wszyscy na pełnym 

etacie. Jeden nauczyciel ma łączony etat wychowawcy przedszkola i nauczyciela – 
bibliotekarza, dwóch innych ma łączony etat wychowawcy przedszkola i nauczyciela szkoły 
podstawowej.

Szkoła będzie zatrudniała 8 pracowników administracji i obsługi, z tego 1 referent, 3 
pracowników kuchni, 3 sprzątaczki na 2 i pół etatu, jeden woźny szkolny na pełnym 
etacie, który w okresie sezonu opałowym realizuje zadania palacza c.o.

Wszystkie zatrudnione w szkole osoby posiadają pełne kwalifikacje do zajmowania 
stanowiska. 14 nauczycieli dyplomowanych , natomiast dwóch mianowanych. Szkoła nie 
zatrudnia nauczycieli kontraktowych i stażystów.

4. Prace inwestycyjne : 
- wymiana i przebudowa pieca
- zakup nowego placu zabaw z funduszów gminy i datków od rodziców
- zabezpieczenie budynku przed zalaniem 
- nowa obróbka blacharska 
- odnowienie trzech klas
- zła sytuacja finansowa budżetu szkoły i brak możliwości zakupienia odpowiednio     
wystarczającej ilości opału na zimę. 

Teren szkoły został uporządkowany i jest gotowy na otwarcie nowego roku szkolnego.

5.Jakosć szkoły 

/ Sprawdzian szóstoklasisty /

Od 2004r. we wszystkich sprawdzianach klasy szóste naszej placówki osiągają lepsze 
wyniki od średniej powiatowej, wojewódzkiej i krajowej. W latach 2005,2006,2008 – 
2014 wyniki te były na poziomie najlepszych szkół w Polsce. Potwierdza to również 
Centrala Komisji Egzaminacyjna w Warszawie w prowadzonym zestawieniu staninowym.



W 9-cio stopniowej skali staninowej szkoła uplasowała się w górnej granicy staninu 7 
„wysoki” Od 2004r. corocznie wynik szkoły jest wyższy od średniej wojewódzkiej, w 
większości lat jest zdecydowanie wyższy o więcej niż 10 %.

       
       

Ad. 11 Informacja z przygotowań Gimnazjum im. Św. Jana Pawła II w Zawadach do 
inauguracji roku szkolnego 2014/2015 .( Głos zabiera Dyrektor Gimnazjum w Zawadach  Pan
Robert Związek ).

- W roku szkolnym 2014 / 2015 podejmie naukę 186 uczniów w 6 oddziałach
- Rozwój Gimnazjum przebiega właściwie , problemem jest duża liczba uczniów co przekłada
się na duże oddziały.
- Budżet szkoły wykorzystano w 56 %
- Zapotrzebowanie jest na sprzęt sportowy i wyposażenie sal naukowych

 
Ad.11 Informacja z przygotowań Gminnego Zespołu Szkolno – Przedszkolnego nr 3 w 
Rębielicach Królewskich do rozpoczęcia roku szkolnego 2014/2015   .   ( Głos zabiera Dyrektor 
szkoły podstawowej w Rębielicach Królewskich Pani Anna Szymocha – Drutowska).

W roku szkolnym2014/2015 do Gminnego Zespołu Szkolno – Przedszkolnym nr 3 
będzie uczęszczać 105 dzieci: w szkole 70 uczniów, w przedszkolu 35 wychowanków. 

W szkole zatrudnionych na pełnym etacie jest sześciu nauczycieli. Jeden nauczyciel 
jest zatrudniony na pół etatu ( ksiądz proboszcz). W przedszkolu zatrudnionych na pełnym 
etacie jest dwóch nauczycieli.

Obsługę placówki stanowi 4 pracowników (1 sprzątaczka na pełnym etacie, 1 
sprzątaczka na pół etatu , kucharka i intendentka – która jest jednocześnie pomocą kuchenną i
sprzątaczką w przedszkolu).

Zespół Szkolno – Przedszkolny jest przygotowany do rozpoczęcia nowego roku 
szkolnego 2014/2015. Zajęcia lekcyjne odbywać się będą w 6 klasach lekcyjnych , Sali 
komputerowej i Sali gimnastycznej. Dzieci będą mogły na bieżąco korzystać ze zbiorów  i 
pracowni multimedialnej biblioteki szkolnej. Zajęcia w przedszkolu będą odbywać się w 
dwóch salach zabaw.

-  W roku szkolnym 2013/2014 uczniowie klasy VI osiągnęli na sprawdzianie średnią 
punktów   34,50 jest to wynik wyższy niż średnia krajowa , wojewódzka i powiatowa
- W grudniu i styczniu w GZSP NR 3 odbyły się dwie kontrole z delegatury Kuratorium w 
Częstochowie dotyczące pracy świetlicy szkolnej oraz oceny stanu przygotowania szkoły na 
przyjęcie pierwszoklasistów. Wyniki kontroli nie wykazały żadnych uchybień.

W roku szkolnym 2013/2014 zostały zrealizowane następujące zadania :

- Wyremontowano salę gimnastyczną , założono nowe kosze do gry w koszykówkę , siatki 
bezpieczeństwa na okna a także wstawiono nowe drzwi
- Odnowiono część zaplecza przedszkolnego 
- Wymieniono podłogę w Sali komputerowej
- Zakupiono telewizor i DVD do przedszkola 
- Xbox Kinect do szkoły



- pomoce dydaktyczne, gry i zabawki do szkoły i przedszkola.

Najważniejszymi zadaniami , wymagającymi dużych nakładów finansowych, które 
trzeba wykonać w naszej placówce ze względu na decyzję sanepidu są:

- Wymiana podłogi w bibliotece szkolnej
- Przebudowa kuchni – zgodnie z zaleceniami sanepidu
- Zorganizowanie pomieszczenia na świetlicę szkolną 
- W placówce brakuje również pracownika gospodarczego, który byłby zatrudniony przez 
cały rok a nie jak dotychczas na 7 m-cy ( od października do kwietnia)

Budżet placówki jest wydatkowany na bieżąco zgodnie z planem budżetowym.

Ad.11 Informacja z przygotowań Przedszkola w Zawadach do rozpoczęcia roku szkolnego 
2014/2015 (Głos zabrała Dyrektor Przedszkola w Zawadach Pani Anna Krawczyk).

W roku szkolnym 2014/2015 do Przedszkola w Zawadach będzie uczęszczało 47 
dzieci , które podzielono na dwie grupy 3-4 latków oraz 5-6 latków. Pierwszy raz w tym roku 
uruchomiono przedszkole wakacyjne.

Do dyspozycji w nadchodzącym roku szkolnym są dwie sale dydaktyczne, łazienka i 
szatnia. Wszystkie pomieszczenia są przygotowane do rozpoczęcia roku. 

Konieczne jest pokrycie dachu nad drugą częścią przedszkola.
Problem jest z kadra wychowawców, nie ma pozwolenia zatrudnienia pracownika na 

zastępstwo.
Ewaluacja z Kuratorium wykazała wysokie wyniki w nauce ,mimo trudnych 

warunków
W perspektywie jest budowa nowego przedszkola z zapleczem.

Ad.11 Informacja z przygotowań Gminnego Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 4 w 
Więckach do roku szkolnego 2014/2015 (Głos zabrała Dyrektor Szkoły Podstawowej w 
Więckach Pani Ryszarda Badura

W roku szkolnym 2014/2015 do Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Więckach 
będzie uczęszczało 118 dzieci w tym 80 uczniów w szkole podstawowej.

- Przebudowano pokój nauczycielski
- Otworzono gabinet do zajęć logopedycznych
- Urządzono plac zabaw 
- naprawiono przeciek wody z ogrzewania ( naprawa kosztowała 6 tys zł)
- zakupiono opał na zime
- odmalowano salę dla pierwszaków

Średnia wyników z egzaminu szóstoklasistów wyniosła 28,3 gdzie średnia w w 
województwie wyniosła 25.



Szkoła została uporządkowana przed rozpoczęciem roku, niestety w trakcie wakacji miały 
miejsce akty dewastacji.

Ad.11 Informacja z przygotowań Gminnego Zespołu Szkolno – Przedszkolnego nr 2 w 
Wąsoszu Górnym z przygotowania placówki do rozpoczęcia roku szkolnego 2014/2015(z 
uwagi na nie obecność Dyrektora Szkoły Podstawowej Pani Katarzyny Siedlak w Wąsoszu 
Górnym głos zabrał i sprawozdanie przedstawił kierownik GZEOAS Pan Krzysztof Moczek).

Do gminnego Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Wąsoszu Górnym w roku 
szkolnym 2014/2015 uczęszczać będzie 118 uczniów i przedszkolaków.

W placówce zatrudnionych jest 11 nauczycieli na pełnym etacie oraz 5 pracowników 
obsługi. Wszyscy nauczyciele posiadają odpowiednie kwalifikacje.

W placówce jest 9 nauczycieli dyplomowanych i 2 mianowanych.
Zajęciami dodatkowymi objętych zostanie 35 uczniów, będą oni uczęszczać na zajęcia

korekcyjno – kompensacyjne grupowe i indywidualne, logopedyczne , wyrównawcze.
W szkole zostaną zorganizowane koła zainteresowań: gitarowe, biblijne , 

przyrodnicze, matematyczne, polonistyczne. Zajęcia prowadzone będą w ramach godzin z 
art.42 KN.

Szkoła w roku ubiegłym osiągnęła bardzo dobre wyniki sprawdzianu.
Uczniowie brali udział w wielu konkursach organizowanych na terenie szkoły, gminy 

jak również powiatu i województwa zajmując czołowe miejsca.
Podczas wakacji wykonano na terenie szkoły wiele prac , m.in. wyremontowano 

świetlicę szkolną.
W ramach prac zmieniono oświetlenie , usunięto starą wykładzinę PCV. Usunięto 

również windę, która od wielu lat była niesprawna. Wygospodarowaliśmy również niewielką 
salkę do zajęć indywidualnych oraz magazyn środków czystości.

Wykonano boisko do siatkówki.
Szkoła niestety w dalszym ciągu wymaga systematycznego remontu. Bardzo pilna jest

sprawa pękających rur żeliwnych. Często zdarzały się awarie. Musimy zaplanować również 
remont korytarza oraz malowanie sal lekcyjnych.

Do kuchni szkolnej zakupiono nową kuchenkę oraz wymieniono część zastawy.
Rozwiązano również problem z brakiem dodatkowej opieki w przedszkolu.
Od września będzie zatrudniona osoba z robót publicznych.
Na chwile obecną szkoła jest przygotowana do rozpoczęcia  nowego roku szkolnego.  

Pan Krzysztof Moczek zwrócił uwagę na to, że dużo ludzi przychodzi do niego z pytaniem : 
czy istnieją stypendia za bardzo dobre wyniki w nauce ?

Radny Robert Matyszczak : „ Jak wygląda dowóz dzieci z Annolesia do gimnazjum ? ,    
Podobno muszą dotrzeć do Marianowa aby ich zabrano do 
szkoły … ?

 Odpowiedź pana Moczka      Tam się nic nie zmieniło . Dowóz jest prawidłowy.
PRZERWA

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska oddaje głos Pani Sekretarz Gminy 
Ewie Kardas-Bernaś



Ad. 6  Sekretarz Gminy rozwija cytat „ MY Z NIEGO WSZYSCY” poświęconej obchodom 
75 rocznicy utworzenia Polskiego Państwa Podziemnego. 

Ad. 12,13,14 – Dyskusja

Radna Teresa Żurawska:  1. „Dlaczego się tak stało, że jest tyle ulic dopisanych do okręgów 
wyborczych , przedstawionych w projekcie uchwały.
Radna Żurawska dodaje że zgodnie z harmonogramem 
wyborów jest już po terminie wnoszenia poprawek do uchwał”. 

       2. „Zgłosiła się  do mnie pewna Pani , gdyż spotkała ją bardzo 
trudna i nie przyjemna sytuacja , otóż udała się do ośrodka 
zdrowia z dwu letnim dzieckiem które miało objawy grypy 
żołądkowej, lekarz rodzinny odesłał ją do innego ośrodka gdzie 
miał przyjmować pediatra, na miejscu okazało się że ów lekarz 
przebywał na urlopie. 
Radna Żurawska pyta : „ Co zrobić w tak trudnej i nie 
codziennej sytuacji ? „ 

3. „ W 2013 r Pan Wójt miał zaprosić przedstawicieli kolei
       państwowych w sprawie wykupienia gruntów”.

Radny Robert Matyszczak: 1. „ Czy w najbliższym czasie zostanie uwzględniona budowa 
drogi  

i chodnika na Zborach ? „
2. „ Kiedy więźniowie przyjadą pomóc przy wjeździe na ul. 

Nadrzeczną ? „
3.”Czy są wykonywane jakieś czynności związane z   
oczyszczeniem 

rzeki ? bo zarasta, co powoduje jej regularne zwężanie „  
         4.”Co z odnową mostu bujanego ? „
         5.”Co dalej z wiatrakami , czy nadal będzie trwała rozbudowa?”
         6.  Wniosek o pojemniki na szkło koło remizy

Radny Jerzy Kasprzak :  1. „Dlaczego Radny Powiatowy głosował przeciwko schetynówce?”
     2.   Radny składa propozycję o organizację Dożynek w przyszłym
            roku        na ostatni tydzień sierpnia. 

Radny Jan Bździon : 1. Prosi Pana Wójta o szersze skomentowanie decyzji zawieszenia 
 funduszy sołeckich na rok 2015

Radny Paweł Zatoń : 1. Składa wniosek o poprawienie chodników na ulicy Piwnej i 
   Wypoczynkowej 

Sołtys Wanda Balas : 1. „Czy będzie realizowany fundusz sołecki na 2014r w Rębielicach 



   Królewskich ? „
            2.” Dlaczego zmieniono zagospodarowanie terenu za remizą OSP w 

   Rębielicach Królewskich i czy Radni Gminy wiedzieli o tych 
   zmianach? ”
3.”Czy Radny Przygoda uregulował swoje należności w czasie trwania  
  jego kadencji ? „
4.”12 lat temu Pan Wójt wydał decyzję w sprawie osób uprawnionych  
   do wspólnoty w Rębielicach Królewskich i utworzenia statutu. W  
   listopadzie 2013 r otrzymałam pismo aby to zrobić i sukcesywnie te 
   pisma otrzymuję , czy te osoby należą do wspólnoty ? czy nie ? To  
   jest rok  wyborczy ,ale nie ja to wymyśliłam… Nadal Pan żąda 
   statutu”.
  W dalszej części swojej wypowiedzi Pani Balas porusza sprawy  
  „okrąglika” i zarzuca Wójtowi że po trupach będzie szedł do celu aby  
  tego „ okrąglika” nie zrobić

Radny Robert Zagrodnik :  1. Prosi o kosze przed remizą OSP
        2. „Kiedy zostanie naprawiony chodnik na Więckach ? „

Głos zabiera Pan Marcin Zomerfeld, pracownik Urzędu Gminy Popów i udziela odpowiedzi 
na poszczególne pytania.

Odpowiedzi na pytania Radnego Roberta Matyszczaka:

Ad 1. „ Gmina nie zajmuje się obszarami należącymi do Powiatu”.
Ad 3. ” Dostaliśmy informację z Śląskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych , że rzeka

Liswarta podlega czyszczeniu i jest czyszczona w danych obszarach , w ramach tego 
wybudowano dwa mola w okolicach mostu bujanego.
Planowana również jest budowa elektrowni w Lelitach , w tej chwili badane są 
przepływy ryb.”

Ad 4. „ Istnieje zakaz inwestycji w obszarach rzeki Liswarty ,lokalna grupa działań                 
przychyliła 

się do remontu mostu, gmina nie powinna wydać ani złotówki , należy porozmawiać 
w tej sprawie z Panem Marszałkiem. Otrzymaliśmy natomiast zgodę ZHP Związku 
Harcerstwa Polskiego.

Ad 5. „ Jeśli chodzi o wiatraki podstawa, która jest ma służyć wymianie pierwszego wiatraka.
Inwestor zgłosił chęć postawienia drugiego wiatraka, obecnie rozpatrywany jest 
wniosek w związku z budową nowego wiatraka.”

Odpowiedzi na pytania Radnego Pawła Zatonia:

Ad 1. „ Na ulicy Wypoczynkowej zostanie naprawiony chodnik i droga, również na ulicy 
Piwnej zostanie dokonana naprawa chodnika.”



Odpowiedzi na pytania Radnego Roberta Zagrodnika:

Ad 1. „ Chodnik jest na długiej liście napraw ”

„Niebawem ekipa wejdzie na Florianów , układając kostkę w wejściu na plac przedszkolny”

Odpowiedzi na pytania Sołtys Wandy Balas:

Ad 2. „ Jeżeli zagospodarowanie terenu publicznego za remizą OSP jest nie na rękę i spotyka 
się z niechęcią mieszkańców … dyskutować z nimi nt. nie wypada”. Pojawiły się 
możliwości zwrotu 80% kosztów projektu tego zagospodarowania , który został 
zatwierdzony przez LGD , tylko ktoś nie gospodarny mógłby z tego zrezygnować.

Ad 4. „ Mieliście państwo 12 lat na ustalenie statusu, musi być spisana dokładna liczba 
członków zebrania i aktualni właściciele działek”

Głos zabiera Radca Prawny Pani Anny Banaś  

Odpowiedzi na pytania Radnej Teresy Żurawskiej:

Ad 1. „ Zgodnie z art. 421 modyfikacje okręgów najpóźniej mogą nastąpić trzy miesiące 
przed 

wyborami, ale w razie istotnych zmian mających wpływ na treść uchwały można 
wprowadzić jej zmianę”.  

Głos zabiera Pan Wojciech Konieczny pracownik Urzędu Gminy Popów i udziela odpowiedzi
na poszczególne pytania:

Odpowiedzi na pytania Sołtys Wandy Balas:

Ad 4.„ Jeżeli chodzi o górę Rębielicką , to było obowiązkiem mieszkańców odbyć zebranie, 
które byłoby prawomocne i powiadomić wszystkich spadkobierców i właścicieli 
działek ,które na tej górze się znajdują. Przez 12 lat nastąpiły duże zmiany jeżeli 
chodzi o właścicieli i to jest bardzo trudny i długotrwały temat do załatwienia.

Głos zabiera Radny Powiatowy Piotr Derejczyk i udziela odpowiedzi na poszczególne 
pytania:

 Odpowiedzi na pytania Radnego Jerzego Kasprzaka:

Ad 1. „ Nie głosowałem przeciwko budowie drogi w Rębielicach Królewskich , tylko 
przeciwko 

zmianom w budżecie w którym była ujęta budowa drogi i środki na tę drogę. 
W powiecie nie ma czegoś takiego jak polityka inwestycyjna, jestem w opozycji 
obecnego zarządu.”

Odpowiedzi na pytania Radnej Teresy Żurawskiej:

Ad 1. „Odnośnie ośrodków zdrowia, poradnia dziecięca jest w Kłobucku, jeżeli lekarz nie 
czuł 



się na siłach , aby pomóc dziecku powinien skierować właśnie tam, jeśli sytuacja była 
bardzo ciężka lekarz powinien wezwać pogotowie”.

Głos zabiera Pan Wójt Bolesław Świtała i udziela odpowiedzi na poszczególne pytania:

Odpowiedzi na pytania Radnej Teresy Żurawskiej:

Ad 1. „ Jeżeli chodzi o okręgi wyborcze to jest wiele ulic które nie były zamieszkałe w 
związku 

z tym nie były ujęte w uchwale o okręgach wyborczych , w między czasie zostali 
zameldowani tam mieszkańcy gminy i należy je dopisać do tej uchwały.”

Ad 3.” W kwestii zaproszenia kolei państwowej , przedstawiciele z wydziału nieruchomości 
chcą przyjechać w sprawie dworca kolejowego w Zawadach i gruntów kolejowych”.

            Są zaproszeni i przyjadą na najbliższe posiedzenie komisji Rady Gminy.
          Przewidziana jest jeszcze jedna sesja Rady Gminy

Odpowiedzi na pytania Radnego Roberta Zagrodnika:

Ad 1. „ Kosze są likwidowane mimo sugestii radnych o zatrzymaniu ich , nie ma takiej 
potrzeby, gdyż ustawa śmieciowa gwarantuje zabranie odpadów sprzed każdej 
posesji.”

Odpowiedzi na pytania Radnego Roberta Matyszczaka:

Ad 2. „ Jeżeli chodzi o skazanych , codziennie bierzemy 13 osób , które mają i tak dużo 
 powierzonej pracy”.

-         „ Planujemy zakup nowej kosiarki rotacyjnej , doceniamy angaż szkół w wykoszenie 
             terenów wokół nich „

Odpowiedzi na pytania Radnego Jerzego Kasprzaka:

Ad 2. „ W tym roku „Dożynki” muszą się odbyć 14 września , gdyż jest już za późno na    
zmiany 

terminu , mając też na uwadze mnóstwo atrakcji , skłaniamy się ku temu aby 
„Dożynki” odbyły się w przyszłym roku pod koniec sierpnia” 

Odpowiedzi na pytania Radnego Jana Bździona:

Ad 1. „ Fundusz sołecki był uchwalony , jednak z uwagi na to że pojawiły się kolejne zadania
inwestycyjne istotne dla gminy ; ( kanalizacja Zawady – Kamieńszczyzna , której 
koszt opiewa na kwotę 2 mln 800 tys zł) , celowym byłoby zawieszenie tego 
funduszu , aby gmina nie musiała się zadłużać.  

Odpowiedzi na pytania Sołtys Wandy Balas:



Ad 1. „ Fundusz sołecki w dalszym stopniu będzie realizowany na 2014 rok.”

Ad 2. „ Inwestycja zagospodarowania terenu OSP w Rębielicach Królewskich została przyjęta
przez LGD , która dofinansuje w wysokości 80 % kosztorysu , który na chwilę obecną
wynosi 335 tys. zł , dofinansowanie LGD  do tej inwestycji to 200 tys zł. Po przetargu 
mogą te cyfry ulec zmianie. Wójt Gminy uważa że skoro został zagospodarowany 
teren w Wąsoszu Górnym w postaci Kalwarii , w Zawadach terenów 
zagospodarowanych wokół gminy, to chciałby aby Rębielice miały również takie 
miejsce.”

Radny Jerzy Kocot:  1. „ Co z budową wiatraka w Wąsoszu Górnym ? ”

Sołtys Daniela Wydmuch:  1. „ Kiedy będzie wymieniona droga na Dąbrówce ? „

Głos zabiera Wójt Gminy Popów Bolesław Świtała :

Odpowiedzi na pytania Sołtys Danieli Wydmuch:

Ad 1. „ Droga na Dąbrówce nie jest drogą gminną , a powiatową . Droga ta jest uwzględniona
na 3 miejscu w warunkach powodziowych „ 

Głos zabiera Starosta Powiatowy Pan Roman Minkina

- „ Dostaliśmy tzw. „drogę schetynówkę”, przebudujemy drogę Górnik – Rębielice, 
partycypacja bez świadczeń gminy nie byłaby możliwa, i droga pozostałaby w takim 
stanie w jakim jest. Informuje że wszelkie interwencje i zapytania odnośnie dróg 
powiatowych należy kierować do Pana Konrada Puchały z Powiatowego Zarządu 
Dróg w Kłobucku”

      
       - „ Jeżeli chodzi o drogę Dąbrówka – Brzózki , udało się pozyskać środki z budżetów 

powodziowych , budowa tej drogi po przetargu ma być skończona do końca 
października.”

       - „ Droga Kłobuck – Mokra, w trakcie kontroli tej drogi okazało się że 900 tys zł było 
tylko 

na uregulowanie poboczy i poszerzenie drogi. 1 mln. 800 tys. na odcinek 5 km od 
Kłobucka do Mokrej , drugi etap będzie prowadzony na długości również 5 km w 
2015 roku.

Radny Jan Bździon:  1. „ Kiedy zostanie wyremontowana droga na Nowej Wsi i na odcinku 
    Kule - Wąsosz ? „

 Głos zabiera Starosta Powiatowy Pan Roman Minkina



- „ Ile mamy pieniędzy, tyle staramy się ulokować, szukamy środków z zewnątrz bo budżet   
powiatu jest nie wystarczający. W pierwszej kolejności rozpatrywane są sprawy 
priorytetowe i czasem trzeba robić coś poza kolejnością. Nie możemy rzucić rozpoczętych 
prac i przenieść się na Nową Wieś, teren tam jest podmokły co sprawia że po zalepieniu 
dziur tworzą się nowe, tam potrzebny jest gruntowny remont ”.

- „ Jako jedyni w województwie , Kłobuck dostał 3 dofinansowania „

Radny Jerzy Kocot : 1. „ Prośba do Pana Starosty , o wykoszenie trawy od szkoły do Wąsosza
                 Dolnego ok 800 m na obchody dożynkowe.”

Radny Robert Matyszczak : 1. „ Prośba do Pana Starosty o uwzględnienie w priorytetach 
naprawienie odcinka Zbory – Popów oraz odwodnienie terenu 
i ulokowanie chodnika gdyż ten odcinek jest ruchliwy.”

Głos zabiera Starosta Powiatowy Pan Roman Minkina

- „ Odwodnienie terenu jest możliwe , nie ma funduszy na wymianę asfaltu a zarazem 
     położenie chodnika , których nie robimy , zajmujemy się tylko drogami.

Radny Henryk Wróż : 1. „ Kiedy działka koło ośrodka zdrowia w Wąsoszu Górnym, będzie 
      Przekazana Gminie Popów ? „

            2. ” Dlaczego nie można zaplanować remontu drogi Kule Wąsosz 
      choćby na za 2 lata ? „

Głos zabiera Starosta Powiatowy Pan Roman Minkina.

- „ Kwoty z środków powodziowych, starostwo dokłada do 15 mln. od siebie 3 mln dlatego 
     nie ma z czego wyremontować tych dróg.”

Ad 15. Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Józef Macherzyński przedstawia 
kolejno 

projekty uchwał :

- Uchwała nr 255/XXXV/2014 w sprawie zmian w budżecie gminy. Przewodniczący Rady 
Gminy pyta czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwał. Uwag nie ma. 
W głosowaniu bierze udział  15 radnych.
Wszyscy radni jednogłośnie głosują za przyjęciem uchwały.

- Uchwała nr 256/XXXV/2014 w sprawie zmian uchwały nr 125/XVI/2012 Rady Gminy 
Popów z dnia 28 czerwca 2012r. w sprawie podziału Gminy Popów na okręgi wyborcze oraz 
ustalenia ich granic , numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 



Przewodniczący Rady Gminy pyta czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwał. Uwag 
nie ma. 
W głosowaniu bierze udział  15 radnych.

Radni głosują :
-za : 10 radnych
-przeciw: 0 radnych
-wstrzymało się : 5 radnych ( Teresa Żurawska , Robert Matyszczak , Robert Zagrodnik ,   
 Kazimierz Owczarek i Paweł Zatoń) 

- Uchwała nr 257/XXXV/2014 w sprawie zamiany działek w Zawadach pod budowę 
kanalizacji. Przewodniczący Rady Gminy pyta czy są uwagi do przedstawionego projektu 
uchwał. Uwag nie ma. 
W głosowaniu bierze udział  15 radnych.
Wszyscy radni jednogłośnie głosują za przyjęciem uchwały.

– Uchwała nr 258/XXXV/2014 w sprawie uchylenia Uchwały Nr 234/XXXI/2014 Rady
Gminy Popów z dnia 28 czerwca 2014 roku o wyrażeniu zgody na wyodrębnienie w 
budżecie Gminy Popów na 2015 rok funduszu sołeckiego.

–  Przewodniczący Rady Gminy pyta czy są uwagi do przedstawionego projektu 
uchwał. Uwag nie ma. 

W głosowaniu bierze udział  15 radnych.
Radni głosują : 
-za : 12 radnych
-przeciw : 1 radny ( Robert Matyszczak)
-wstrzymało się : 2 radnych ( Jan Bździon i Paweł Zatoń )

Głos zabiera Starosta Kłobucki Roman Minkina i zaprasza wszystkich mieszkańców gminy 
Popów na uroczystości związane z 75 rocznicą Bitwy pod Mokrą , które odbędą się 31 
sierpnia oraz na konferencję popularno- naukową o tematyce wojennej w dniu 5 września 
2014 roku.

Ad 16 Przewodniczący Rady Gminy Jakub Deska zamyka obrady sesji. Wypowiada słowa 
„ Zamykam obrady XXXV sesji Rady Gminy Popów.”

Obrady sesji trwały od godz 9:00 do 13:30

Protokołowała: Przewodniczący Rady Gminy: 
Halina Płuska Jakub Deska



  


